

СОДЕРЖАНИЕ

Том 4, Номер 2, 2022

ОТЕЧЕСТВЕННАЯ ИСТОРИЯ

- Досуг и развлечения городского населения Среднего Поволжья в конце XVIII – первой четверти XIX в.
А.Б. Бирюкова 5
- Дворянское землевладение и землепользование в Царскосельском уезде С.-Петербургской губернии в конце XVIII – начале XX века
В.В. Морозан 18
- Из истории организационно-партийной работы в войсках советского Восточного фронта (1918-1919 гг.)
Г.М. Ипполитов 44
- Методы работы стахановцев торфяной промышленности в годы второй и третьей пятилеток
Е.В. Воейков 55
- 9-я военная авиационная школа первоначального обучения
А.В. Фёдорова 66
- Практика решения градостроительных проблем Советами народных депутатов г. Куйбышева в 1977-1985 гг.
В.А. Повлюченко 73

ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

- «Космический Перл-Харбор»: оценки прессы США в 2001-2020 годы
С.О. Буранок, А.О. Водякова 78

ИСТОРИЯ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ И ВНЕШНЕЙ ПОЛИТИКИ

- Русская дипломатия на Балканах: миссии Я.Н. Озерецковского и Е.П. Ковалевского в Черногории (1837-1838). Часть 2
М. Милошевич, С. Станоевич 85

ИСТОРИЯ НАУКИ И ТЕХНИКИ

- Развитие науки о полимерах в 1950-1970 годы: роль международных связей ученых-химиков
Н.Ф. Банникова 93
- Инновации и новаторство в России. Что не понял или не захотел понять американский «историк науки»
И.Н. Шапкин 104

АРХЕОЛОГИЯ И ЭТНОГРАФИЯ

- Новые данные по археологии Кокшаровского торфяника (Среднее Зауралье)
Ю.Б. Сериков 117
- Основы хронологии и периодизации истории земель Донбасса в Средние века. Часть 1
А.В. Колесник, В.К. Гриб, В.А. Санжаров 132

РЕЦЕНЗИИ

- А.И. Деникин: Pro et Contra. Личность Антона Ивановича Деникина и деяния его в историографических и исторических источниках. Антология / Сост., коммент., примеч., пролог, эпилог, библиограф., научно-справочн. аппарат Г.М. Ипполитова. СПб.: изд-во РХГА. 1136 с.
С.А. Пилипенко 141
- «Охранять природу – значит охранять Родину!» Рецензия на: Макеева Е.Д. Власть и общество в России: взаимоотношения в сфере охраны природы (1917-1991 гг.). Самара: АНО «Издательство СНЦ», 2021. 551 с.
Д.И. Корнющенко, Т.М. Корнющенко, А.А. Хохлов 148

НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

- «Оборонно-промышленный комплекс в контексте экономической истории имперской и Советской России»: Всероссийская научная конференция и XIV выездная сессия Научного совета РАН по экономической истории (Екатеринбург. 19-22 мая 2022 г.)
Тагилова Н.Ф. 155

CONTENTS

Volume 4, Number 2, 2022

RUSSIAN HISTORY

- Leisure and Entertainment of the Urban Population of the Middle Volga Region at the End of the XVIII – the First Quarter of the XIX Centuries**
A.B. Biryukova 5
- Nobility Land Ownership and Use in the Tsarskoe Selo District of the St.Peterburg Province in the Late 18th – the Early 20th Century**
V.V. Morozan 18
- From the History of Organizational Party Work in the Troops of the Soviet Eastern Front (1918-1919)**
G.M. Ippolitov 44
- Methods of Work of the Stakhanovites of the Peat Industry during the Second and Third Five-Year Plans**
E.V. Voyeikov 55
- 9TH Military Aviation School of Initial Training**
A.V. Fedorova 66
- The Practice of Solving Urban Planning Problems by the Councils of People's Deputies of Kuibyshev in 1977-1985**
V.A. Povlyuchenko 73

WORLD HISTORY

- «Space Pearl Harbor»: US Press Evaluations in 2001-2020**
S.O. Buranok, A.O. Vodyakova 78

HISTORY OF INTERNATIONAL RELATIONS AND FOREIGN POLICY

- Russian Diplomacy in the Balkans: Mission of Ya. Ozereckovsky and E. Kovalevsky in Montenegro (1837 - 1838)**
M. Milosevic, S. Stanojevic 85

HISTORY OF SCIENCE AND TECHNOLOGY

- Development of Polymer Science in 1950-1970: the Role of International Communications of Chemistry Scientists**
N.F. Banniknova 93
- Innovations and Pioneer Work in Russia. What the American «Historian of Science» did not Understand or did not Want to Understand**
I.N. Shapkin 104

ARCHAEOLOGY AND ETHNOGRAPHY

- New Data on the Archeology of the Koksharovsky Peat Bog (Middle Trans-Urals)**
Yu.B. Serikov 117
- Essentials of Chronology and Periodization of the History of the Lands of Donbas in the Middle Ages. Part 1.**
A.V. Kolesnik, V.K. Grib, V.A. Sanzharov 132

REVIEWS

- A.I. Denikin: Pro et Contra. The Personality of Anton Ivanovich Denikin and his Deeds in Historiographic and Historical Sources. An Anthology / Composition, Comments, Notes, Prologue, Epilogue, Bibliography, Scientific References by G.M. Ippolitov. St. Petersburg: Russian Christian Academy for the Humanities Publ., 2018. 1136 p.**
S.A. Pilipenko 141
- «To protect nature means to protect the Motherland!» Review on: Makeeva E.D. Power and Society in Russia: Relationships in the Field of Nature Protection (1917-1991). Samara: Samara Scientific Center Publ., 2021. 551 p.**
D.I. Kornyschenko, T.M. Kornyschenko, A.A. Khokhlov 148

SCIENTIFIC LIFE

- «Military-Industrial Complex in the Context of the Economic History of Imperial and Soviet Russia»: All-Russian Scientific Conference and XIV Visiting Session of the Scientific Council of RAS on Economic History (Ekaterinburg, May 19-22, 2022)**
N.F. Tagirova 155